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València, que supose que vosté haurà seguit, mitjançant 
el qual s’afecten al servei d’interés general autonòmic de 
promoció de fires comercials oficials les propietats munici-
pals compreses dins del recinte firal i ens transmet la titu-
laritat d’aquestes, de manera gratuïta, a la Generalitat, que 
mantindrà la titularitat d’aquests béns i immobles mentre 
continuen afectes a l’ús o servei públic que motiva la muta-
ció demanial .

I, per concloure, senyor Carrasco. Li puc dir que la nostra 
proposta és traure endavant un projecte decret llei 
d’institucions firals, on es reconeixeria que les institucions 
firals valencianes són corporacions de dret públic sense 
ànim de lucre . I, per tant, mantenen el caràcter d’associació 
d’utilitat pública dependents de la Generalitat, sense detri-
ment dels interessos privats que puguen perseguir . A més, 
per al compliment dels seus fins, gaudiran de personalitat 
jurídica pròpia i plena capacitat d’obrar, la seua estructura 
i funcionament seran democràtics i estaran subjectes en 
l’exercici de les seues activitats a la tutela de la Generalitat.

En els mateixos anys que porta este govern, hem fet 
quaranta mil vegades i coses més que el temps que van 
tindre vostés per a poder resoldre també un tema que 
vostés mateixos van provocar. Senyor Carrasco, vergonya: 
mil milions que vostés han posat damunt de la taula perquè 
paguem tots i totes les valencianes .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

La següent pregunta, la 810, la formula l’il·lustre diputat 
David García, en nom del Grupo Vox Comunidad Valenciana, 
a l’honorable conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball.

El senyor García Gomis:

La doy por reproducida, señor presidente.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Dona per reproduïda la pregunta, que té a vore amb el 
programa d’ocupació juvenil 2014-2020 .

Li contestarà l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Moltes gràcies, president .

Senyor diputat. Des de 2015 fins l’inici de la pandèmia, l’atur 
juvenil va abaixar 14 punts, des d’un 37 % fins un 23 % en 

l’últim trimestre de 2019. Com la majoria de les crisis, la 
situació provocada per la COVID-19 ha afectat principal-
ment els col·lectius vulnerables, com és el dels joves també. 
No obstant això, les dades actuals, comptant amb els efectes 
de la pandèmia, mostren un descens de set punts de l’atur 
juvenil respecte de 2015, i continuaran millorant.

Sé que vosté no vol que parlem de dades, però després 
també parlarem, si de cas, de projectes .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Té la paraula l’il·lustre diputat David García per a acabar de 
concretar la pregunta al conseller .

El senyor García Gomis:

Muchas gracias, señor presidente .

37 segundos en resumir seis años de trabajo, señor Climent .

Mire, no nos intenten engañar, porque yo sé que me puede 
intentar engañar, pero, mire... Ustedes están vendiendo 
ahora triunfo donde solamente hay fracaso y mala gestión. 
Por mucho que maquille los datos, usted sabe como yo que 
ahora, en la época estival, los datos son los mejores del año. 
Y ustedes saben que venimos de una situación catastrófica 
y, por poco que mejoren, esos brotecitos verdes ustedes los 
van a vender como un triunfo . Hacen dos trampas . Esa es 
la primera y, la segunda, compararla con la crisis y achacarla 
al Partido Popular, cuando esa crisis viene de Zapatero, del 
2008 .

Y yo le voy a preguntar, señor Climent. ¿Es un triunfo que 
el 10 % de los hogares de la Comunidad Valenciana tenga 
a todos sus miembros en el paro, un 1 % por encima de la 
media española? ¿Es un triunfo que sigamos siendo la cuarta 
región de España con mayor desempleo juvenil? ¿Es un 
triunfo que la deuda siga creciendo y estemos ahora mismo 
en 51.100 millones y sigue creciendo?

Mire, señor Climent, yo no dudo de su buena fe, de sus 
buenas palabras y, además, siempre le agradezco el tono y la 
forma que tiene para con este diputado, pero es que ahora 
mismo nos encontramos en situaciones tan catastróficas que 
Alicante roza un 20 % de desempleo, seis puntos más por 
encima de Valencia, por lo que empieza a haber un desequi-
librio total de las provincias en la Comunidad Valenciana. 
Pero es que si comparamos el cuarto trimestre de 2019 con 
el primero de 2021, hemos pasado de un 26 % de desem-
pleo juvenil a un 41 % .

Y somos el peor país de la Unión Europea en paro juve-
nil . Estamos a la cola, señor Climent . Aquí no ha funcionado 
nada, que estamos hablando del futuro de nuestros jóvenes, 
que tienen que aceptar contratos que no quieran..., contra-
tos que no van acorde con su formación y que no quieren 
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tener esos contratos, pero es que no tienen nada más que 
coger . Que estamos perdiendo a grandes talentos, que 
están emigrando a otras provincias, e incluso a países que 
no tienen más oportunidades de futuro que aquí, pero no 
tienen otra salida. Por mucho que la bancada de la izquierda 
murmulle, no les gusta escuchar esta verdad .

Por eso le decía, señor Climent, que no me gusta hablar 
de datos, porque es una historia de verdad . Y cuando aquí 
alguien viene y dice las verdades, los señores que tiene 
usted sentados aquí a su derecha se ríen, se ríen y les 
molesta escuchar las verdades. Y yo se lo he dicho, se tienen 
que acostumbrarse ustedes a escuchar las verdades . Lo que 
tienen que hacer es dejar de pisar moquetita y venirse a los 
barrios alicantinos, a los barrios valencianos y a los barrios 
castellonenses, y palpar la realidad.

Miren, el mercado español lidera las peores calificaciones de 
la Unión Europea en las condiciones laborales de los jóve-
nes, son cada vez peores. Seis años de trabajo. Señores, es 
que estamos hablando del futuro de nuestros jóvenes, se 
lo vuelvo a decir . Estamos hablando de una generación que 
prácticamente la podemos considerar perdida, que no se 
pueden emancipar, que tienen problemas psicológicos por 
las situaciones que están teniendo, que todos los informes 
arrojan que les acecha la pobreza y la pobreza extrema, que 
incluso están en riesgo de exclusión, señor Climent. Su plan 
de seis años no ha funcionado, y esto no solamente es acha-
cable a la pandemia. Esto ya venía de mucho antes.

Y, mire, se lo dije la semana pasada. Si quiere ver bien la 
realidad, no mire las gráficas que le planta delante el señor 
Nomdedéu, véngase conmigo. Véngase conmigo a recorrer 
los barrios, ya que esos señores no quieren.

Por mucho que inventen nombres para sus proyectos que 
suenen como increíbles, no funcionan . Por muchas subven-
ciones que hagan con el dinero de todos para inten-
tar enmascarar los datos reales del paro, no funciona . Por 
mucha brocha gorda que le dé a la realidad, la realidad es 
que nuestros jóvenes cada año tienen menos posibilidades 
de encontrar un trabajo, un salario digno y unas condiciones 
dignas. La realidad es, señor Climent, que sus políticas no 
están funcionando y que nuestros jóvenes lo están pagando.

Y la realidad, señor Climent, no está en algunos datos o en 
una estadística. La realidad, señor Climent, está en la calle, 
en la casa de todas las familias y en esas colas del hambre 
que estamos viendo cada día y que a este diputado, por lo 
menos, le parten el alma .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

La qüestió que s’acaba d’exposar i preguntar serà contes-
tada per l’honorable conseller d’economia sostenible . . . al 
qual li done la paraula perquè puga contestar a la qüestió 
plantejada .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president.

Senyor diputat. Jo el primer que voldria dir-li és que vostés 
haurien de començar a ser conseqüents amb allò que diuen, 
que demanen, i allò que fan, i ara intentaré explicar-me.

Nosaltres, des del primer moment, hem començat a treballar 
en generar estructura, i per això parlem de model produc-
tiu. I per això parlem que, per a nosaltres, tot l’àmbit de la 
formació, orientació, intermediació és bàsic, és fonamental . 
Per això tenim una aposta des del Consell per la Formació 
Professional, bàsicament .

I també sempre hem parlat que la reindustrialització és fona-
mental en el nostre territori per a generar estructura i quali-
tat en el treball. A més a més, atenent a la digitalització, a 
la innovació, a la descarbonització de la nostra economia, 
apostant per l’emprenedoria, acompanyant els nostres joves, 
i els no tan jóvens, en l’àmbit de l’emprenedoria. I eixa és la 
tasca que estem desenvolupant. Per tant, açò no es fa de 
hui per a demà. Sabem d’on venim i també sabem on volem 
anar, però amb llums llargues. Hi ha recorregut, i això vosté 
també ho hauria de saber .

Per tant, vostés el que no poden fer és fer-nos creure que un 
burro vola i jugar a ser hipòcrites, amb un discurs però amb 
fets totalment diferents. Vaig a posar-li exemples, perquè 
vostés diuen que defensen els interessos de les persones 
treballadores i jo diria que ni de les persones amb menys 
recursos ni de les persones joves, a les quals vostés també 
diuen que estan defensant..., si analitzem que és el que fan, 
doncs resulta que les tenen totalment superabandonades .

I ara vaig a dir-li quina és la realitat . En febrer de 2021, en 
Europa, Vox ha votat en contra d’establir salaris mínims 
que permeten viure dignament . Principal detractor del 
pacte social que va fixar el salari mínim en 950 euros. Això 
és ajudar els joves . Ha votat en contra de la pròrroga dels 
ERTO, de la renda mínima, de la llei riders per garantir les 
condicions laborals d’aquest col·lectiu, principalment jove. 
Se n’adonen de la seua hipocresia? De que tenen un discurs 
que realment és mentira continuada, senyor diputat? Va 
donar suport als acomiadaments durant les baixes, va donar 
suport a Trump, que va plantejar els aranzels al calçat.

Parlem de la política fiscal de Vox. Dos trams de l’IRPF, 22 % 
sobre els 60.000 euros anuals i el 30 % sobre la quantia que 
supere els 60.000 euros de salari anual. És a dir, pujar impos-
tos als que menys cobren i baixar-los a aquells que més tenen. 
Perquè la pregunta li la faria jo, quants jóvens cobren més de 
60 .000 euros? (Veus) Diga-m’ho, senyor diputat.

I, per a acabar, perquè vosté es llija el seu programa, que 
crec que ni se’l lligen, la realitat és que en el seu programa 
econòmic no tenen cap proposta per a les persones joves .

Esta és la realitat, hipocresia pura i dura, dualitat, doble 
moral. Diuen una cosa, fan totalment la contrària. Per tant, 
no ens faran creure que un burro vola . (Aplaudiments)
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

La següent pregunta la formula l’il·lustre diputat Ferran 
Martínez a l’honorable conseller d’economia sostenible.

El senyor Martínez Ruiz:

Gràcies, senyor president.

Senyor conseller, jo volia començar mostrant la satisfac-
ció del meu grup parlamentari, perquè sembla que ja defi-
nitivament s’ha descartat, per part d’Intu, la construcció 
d’aquell macro centre comercial, Puerto Mediterráneo, en 
el parc natural de les Moles. Imagine’s vosté, senyor conse-
ller, que li arribem a donar llum verda a això, amb el que ens 
trobaríem ara . Amb el paratge natural de Les Moles absolu-
tament destruït, amb un solar del qual aquesta multinacio-
nal no voldria fer-se’n responsable . Avui, molts dels que l’han 
insultat durant anys, dels que li han faltat al respecte durant 
anys, han de callar-se, han de ficar el cap sota el ala, perquè 
no tindran el coratge de vindre ací a assumir que van come-
tre un error .

I, passant directament a la pregunta, senyor conseller, 
portem unes setmanes amb importants increments de preu 
en l’electricitat i en els carburants, que afecten directament 
el poder adquisitiu de milions de famílies i també la competi-
tivitat de les nostres empreses. Unes pujades que se sumen 
a les que es van donar en el mes de gener i que, a més, es 
contraposen als beneficis rècord que han registrat Iberdrola 
i Endesa, un creixement del 36 %, més de cinc mil milions 
d’euros .

I les causes, com en ocasions anteriors, són les mateixes: 
una excessiva dependència del petroli i del gas estrangers i 
un mercat dominat per un oligopoli que controla el 80 % de 
les vendes finalistes i que fa que puguen manipular el mercat 
tal com vullguen .

El Govern d’Espanya ha aprovat en les últimes setmanes 
algunes reformes que, des del nostre punt de vista, van en 
la direcció correcta, però que encara no són suficients i que, 
sobretot, tindran un impacte més en el mitjà i en el llarg 
termini que no en el curt . Ens hem trobat amb que supri-
meixen els anomenats beneficis caiguts del cel, mil milions 
d’euros anuals; el finançament del subministrament elèc-
tric a consumidors vulnerables, que arribarà a 360 .000 famí-
lies; les primes a les renovables, que ja no es carregaran 
només en la factura, sinó que també hauran d’assumir les 
grans corporacions i ara s’està negociant, també en el si del 
govern, una rebaixa de l’IVA al 10 %, que el Partit Popular va 
pujar en el seu moment al 21% .

El diagnòstic, senyor conseller, jo crec que està clar i estem 
d’acord. Cal democratitzar el mercat energètic, cal parlar 
d’una reforma en profunditat del mercat, cal parlar d’una 
participació pública amb empreses pròpies, tal com passa en 
els països del nostre entorn, i també caldria prohibir d’una 
maleïda vegada les portes giratòries que connecten els 
consells d’administració amb els alts càrrecs del govern .

I, d’altra banda, impulsar una transició ecològica justa que 
ens faça menys dependents dels combustibles fòssils estran-
gers, i una cosa i l’altra estan estretament lligats, perquè 
una transició energètica que estiga guiada per les matei-
xes multinacionals que dominen ara el mercat no repercutirà 
en benefici ni de les famílies, ni del nostre teixit productiu, 
ni del nostre territori . Únicament servirà per a alimentar els 
comptes de beneficis de les grans multinacionals.

Ho estem veient en aquestos moments amb l’extensió de 
macroplantes d’energia fotovoltaica al llarg del nostre terri-
tori, que suposen una amenaça mediambiental evident, que 
és un intent per part d’aquestes grans empreses de copar 
la única font d’energia que fins ara escapava al seu control 
i que, a més, volen aprofitar per a capitalitzar els fons euro-
peus de reconstrucció .

El nostre plantejament en aquesta qüestió és, primer, que 
cal una planificació racional d’aquestes instal·lacions, perquè el 
que no pot ser és l’al·luvió de plantes que es pretenen instal·lar, 
destruint paratges naturals valuosíssims, sense que ni els ajunta-
ments ni els veïns dels municipis puguen fer absolutament res .

Dos, no té sentit fomentar aquest tipus de projecte quan tenim 
alternatives sense afecció mediambiental. A tall d’exemple, en 
Balears Unides Podem està prioritzant la utilització de sostres i 
cobertes per a instal·lar plaques fotovoltaiques.

I tres, cal accelerar la promoció de les comunitats energèti-
ques locals, que sabem que hi han iniciatives per part del 
Consell en aquest sentit, que permeten avançar en un model 
més descentralitzat, amb un major control per part dels 
consumidors, però que també és més eficient, perquè genera 
estalvis i perquè evita pèrdues en el subministrament .

Vaig acabant. Tot açò, a més, són qüestions que tenen rela-
ció directa amb la llei de canvi climàtic i transició energètica, 
que a nivell estatal ja s’ha aprovat però que ací continua 
pendent de tramitació, i que és una eina fonamental per als 
propers anys, i el temps ens apressa.

Senyor conseller, jo sé que des d’Unides Podem portem uns 
mesos donant-li molt la tabarra amb aquestes qüestions, i és 
perquè estem convençuts que la transició ecològica té un caràc-
ter absolutament estratègic per al nostre futur i que el que passe 
en aquestos mesos i els que tenim per davant serà determinant 
per al futur del sector energètic en les properes dècades.

Per tot això, senyor conseller, volem preguntar-li quines són 
les perspectives del Consell sobre la implantació de plantes 
fotovoltaiques en la Comunitat Valenciana.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Una vegada formulada la pregunta, serà contestada per 
l’honorable conseller, sobre este tema tan important com és 
l’energia i les plantes fotovoltaiques .

Quan vosté vullga, conseller .


